
P r o t o k ó ł 

z   posiedzenia  Komisji Kultury, Oświaty , Zdrowia, Pomocy 

Społecznej i Promocji odbytego w dniu 13 marca 2008 roku 
 

 
Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia Komisji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady w sprawach: 

a) zmian w budżecie na 2008 rok, 

      b) zaopiniowania projektu Uchwały Rady Powiatu Wieruszowskiego  w sprawie 

            likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki  Zdrowotnej w Wieruszowie, 

      c) nadania statutu sołectwom. 

5. Wolne głosy i wnioski.  

6. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

Ad.1) Otwarcia posiedzenia komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia , Pomocy Społecznej i 

Promocji  dokonał pan Dariusz Majewski - Zastępca Przewodniczącego Komisji o godzinie 

13:07. Powitał  wszystkich członków Komisji , Pana Wójta , panią Skarbnik . W posiedzeniu 

Komisji  uczestniczyło  6 członków, nieobecna była pani Krystyna Kois- Jaźwiec . 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu . 

 

Ad.2)  Porządek został przyjęty jednogłośnie bez uwag i poprawek. 

 

Ad.3)  Protokół został przyjęty jednogłośnie bez uwag i poprawek. 

 

Ad. 4) a)  Omówił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie. 

( proponuję się zwiększenie po stronie dochodów o kwotę 300 935 tyś zł.)  

Przedstawił propozycję podziału nadwyżki budżetowej – wolnych środków za 2007 rok w 

wysokości 747.938,05zł.  

Pismo w tej sprawie stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Udzielił wyjaśnień odnośnie proponowanej kwoty 30 tyś zł z podziału nadwyżki budżetowej 

na zakup wyposażenia do Izby Pamięci w Ołoboku. Muszą zostać zakupione odpowiednie 

gabloty, stare eksponaty instrumentów muzycznych. Stwierdził, że proponowana kwota 30 

tyś. zł nie wystarczy na ten cel., a wieś nie przeznaczy własnych środków.  

Zaproponowano kwotę 40 tyś zł na remont szkół ( dotyczy remontu szkoły w Wielowsi- 

elewacja zewnętrzna budynku i wymiana okien) . 

Pan Dariusz Majewski- wystąpił  z wnioskiem o dofinansowanie w kwocie 5 tyś. zł. sportu 

szkolnego ( środki te zostaną  przeznaczone na  organizowanie zawodów gminnych  i  

zawodów powiatowych). 

Wniosek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 Poinformował, że wpłynął drugi wniosek dyrektora GOK w Sieroszewicach o udzielenie 

pomocy finansowej w wysokości 6.5 tyś zł o sfinansowanie udziału Młodzieżowego Zespołu 

Tańca Nowoczesnego działającego przy Gminnym Ośrodku Kultury w obozie taneczno- 

rekreacyjnym. 

Wniosek stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Udzielił wyjaśnień odnośnie wniosku dyrektora, że w skład zespołu wchodzą uczennice ze 

szkół w Wielowsi i Masanowie. Młodzież dojeżdża na zajęcia do GOK we własnym zakresie  

i na własny koszt. 

Pan Wójt- zwrócił uwagę, że wniosek powinien być złożony przez Pana  dyrektora wcześniej 

przy omawianiu projektu budżetu na 2008 rok. 

Pan Dariusz Majewski-  „ w kalendarzu są ujęte stałe imprezy, natomiast  Młodzieżowy 

Zespół Tańca Nowoczesnego działa stosunkowo krótko, ale wystąpił 6 styczna br. podczas  

„Święta Samorządowca” w Sieroszewicach. 

Pani Teresa Lemiesz- poruszyła sprawę  dotyczącą  sprawowania opieki nad Zespołem 

Pieśni i Tańca Ołobok przez dyrektora GOK. Wystąpiła z propozycją, aby dyrektor zachęcił 

członków zespołu wyjazdami i warsztatami.  

Pan Dariusz Majewski-zgłosił pomysł, aby odnośnie naboru nowych członków do zespołu 

nawiązać współpracę   poprzez szkoły w ramach przedmiotu „ Sztuka”.  

Zwrócił uwagę na potrzebę  istnienia kierownika zespołu z uwagi na to, że Pani Sarankowa 

zrezygnowała z przewodniczenia temu Zespołowi.  

Pan Przybylak Henryk- zwrócił się z prośbą  w imieniu Rady  Sołeckiej wsi Strzyżew o 

pomoc finansową na skończenie budowy estrady w kwocie  35 tyś. zł.  

Wyjaśnił, że bardzo dużo prac wykonali mieszkańcy w czynie społecznym. 

Pan Arkadiusz Wojtczak-  wystąpił z wnioskiem , aby pozostałą kwotę 3.080 tys. zł.  z 

nadwyżki budżetowej  przeznaczyć na współpracę w dziedzinie sportu z Czechami.  

Przewodniczący Komisji- poddał pod głosowanie  w pierwszej kolejności  propozycję  

p.Wójta dot. podziału nadwyżki budżetowej – wolnych środków za 2007 rok . 

Komisja przyjęła jednogłośnie  propozycje p. wójta.  Następnie poddał pod głosowanie 

wniosek p. dyrektora GOK w Sieroszewice o udzielenie pomocy finansowej w kwocie 6,5 

tys. zł.   dot. sfinansowania udziału Młodzieżowego Zespołu Tańca Nowoczesnego w obozie 

taneczno –rekreacyjnym w Łebie. Wniosek w powyższej sprawie Komisja przyjęła 

jednogłośnie.  Jako trzeci   poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez p. Przybylaka w  

sprawie  dofinansowania budowy estrady w Strzyżewie  w kwocie 35 tyś. zł.  

Powyższy wniosek członkowie  Komisji przyjęli  jednogłośnie - głosowali , aby udzielić 

pomocy finansowej w kwocie  30 tyś. zł. Na końcu poddał pod głosowanie wniosek 

zgłoszony przez p. Wojtczaka  o przyznanie środków na współpracę w dziedzinie sportu z 

Czechami. 

Wniosek w powyższej sprawie komisja przyjęła jednogłośnie.  

 

b) Pan Wójt – omówił projekt uchwały  w sprawie zaopiniowania projektu Uchwały Rady 

Powiatu Wieruszowskiego w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Wieruszowie. Wyjaśnił ,że Powiat Wieruszowski chce przekształcić szpital w 

spółkę prawa handlowego. Starostwo Powiatowe w Wieruszowie  wystąpiło z prośbą do 

właściwych organów gminy o wydanie opinii w tej sprawie.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie , jednogłośnie projekt uchwały  w powyższej sprawie.  

 

c)  Pan Wójt- wyjaśnił, że sprawę dot.  projektów statutów sołectw należy  potraktować jako 

wstęp do dyskusji. „ Z uwagi na to, że statuty sołectw przekazaliśmy dzisiaj przed 

posiedzeniem komisji projekt uchwały nie zostanie zaopiniowany przez komisję”. Zwrócił 

uwagę na kilka ważniejszych zapisów zawartych w projekcie uchwały, a mianowicie na 

zasadach korzystania z mienia ( rozdział 5 § 31i 32 ) Zacytował artykuł 48 oraz artykuł 35 

tejże ustawy który mówi co powinien zawierać statut sołectwa. Przytoczył zapis  art.18  ust.2  

pkt 7 z ustawy o samorządzie gminnym , który mówi ,że : „ Do wyłącznej właściwości Rady 

Gminy należy ustalenie zakresu działania jednostek pomocniczych , zasad  przekazywania im 

składników mienia do korzystania oraz zasad przekazywania środków budżetowych na 
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realizację zadań przez te jednostki .”  Wyjaśnił ,że są dwie możliwości załatwienia tej sprawy,  

albo  zostanie zawarte w statucie z jakiego mienia będzie korzystać sołectwo , albo odrębną 

uchwałą zostaną określone zasady  przekazywania jednostką pomocniczym Gminy 

Sieroszewice składników mienia komunalnego do korzystania. 

Ważna jest gospodarka finansowa sołectwa, do tej pory odbywa się w ten sposób, że sołectwo 

prowadzi gospodarkę finansową i zarządza tymi środkami poza budżetem gminy, ale gmina 

sprawuje nadzór. W projekcie nowego statutu jest zapis w rozdziale 6 że „sołectwo prowadzi 

gospodarkę finansową w ramach budżetu gminy oraz że środki finansowe sołectwa mogą być 

przeznaczone wyłącznie na realizację zadań własnej gminy, w tym miedzy innymi: 

- utrzymanie mienia komunalnego w zarząd sołectwu 

- utrzymanie lokali będących w dyspozycji sołectwa 

- zaspokajanie miejscowych potrzeb kulturalno-oświatowych kulturalnooświatowych 

sportowych 

- działalność organów sołectwa 

- utrzymanie porządku i estetyki na terenie sołectwa 

Omówił rozdział 7 dotyczący zakresu i formy kontroli oraz nadzoru Rady Gminy i Wójta nad 

działalnością sołectwa. Zwrócił się do członków komisji aby zapoznali się z treścią statutu i 

dokonali wyboru odpowiednich wariantów do kolejnego posiedzenia 

Pani  Teresa Lemiesz- zwróciła się z pytaniem, czy nadal obowiązuje taki przepis, że Rada 

Sołecka nie może mieć swojego rachunku bankowego? 

Pan Wójt-wyjaśnił, że nie może, bo Rada Sołecka nie posiada osobowości prawnej. 

Poinformował, że projekty statutów sołectw zostaną zaopiniowane na posiedzeniach komisji 

w miesiącu kwietniu a następnie zostaną skierowane do konsultacji społecznej z 

mieszkańcami na zebraniach wiejskich we wszystkich wsiach na terenie gminy.  

Pani Teresa Lemiesz- zabrała głos odnośnie ustalania wysokości diet dla sołtysów, 

sugerując, że sołtysi powinni mieć podstawowe wynagrodzenie i dodatkowo od ilości 

budynków i mieszkańców w poszczególnych wsiach. Zwróciła uwagę, że sołtysi opiekując się 

salami powinni mieć wyższe stawki.  

Pan Jerzy Kasprzak- wyjaśnił, że w starym statucie sołectwa nie było zapisu o komisji 

rewizyjnej ale było przedstawiane pisemne sprawozdanie finansowe na następnym zebraniu 

wiejskim.  

Pan Wójt- wyjaśnił, że sprawozdanie finansowe dotyczące dysponowania przychodami z 

administrowania salą wiejską za okres roku kalendarzowego składa się przed zebraniem 

wiejskim 

Pan Jerzy Kasprzak- poruszył sprawę wyodrębnienia środków w budżecie dla jednostek 

pomocniczych. Zwrócił uwagę,  że system naliczania  wysokości tych wydatków powinien 

być ulepszony. Przytoczył przykład budowy międzygminnego  schroniska dla bezdomnych 

zwierząt, że udział poszczególnych gmin jest procentowy w zależności od ilości mieszkańców  

w poszczególnych gminach , które podpisały porozumienie.  

Pan Wójt- poinformował, że uchwalane wydatki w budżecie dla jednostek pomocniczych 

wynoszą kwotę 100 tyś zł.  Kwota ta  jest dzielona na 18 sołectw. Jeżeli na ten cel byłyby 

przeznaczane większe środki, to należałoby  przyjąć zasady. 

 

Ad.5) Przewodniczący Komisji- zwrócił się z pytaniem odnośnie podziału środków w 

zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu w 2008 roku. Zapytał , kto wchodził w 

skład Komisji Konkursowej  oraz  jakie kwoty zostały przyznane poszczególnym 

stowarzyszeniom. Zwrócił uwagę ,że  Uczniowski Klub Sportowy „ PROSNA”  w Wielowsi  

otrzymał  dofinansowanie w kwocie 3 tys. zł.  , a wnioskował o kwotę 6 tys. zł.   
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Pan Wójt- wyjaśnił, że podział środków w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i 

sportu odbył się  w miesiącu lutym. W ubiegłym roku rada uchwaliła dotację w budżecie 

Gminy na ten cel w kwocie 63 tyś zł a w tym roku 64.500 tyś zł. 

Podziałów środków dokonała Komisja Konkursowa powołana przez Wójta. 

Poinformował członków komisji, że gmina nasza chce przystąpić do programu „ Boisko w 

każdej gminie” . Jest szansa dofinansowania budowy boiska pełno-wymiarowego ( o 

wymiarach 33m x 60m )  

Pan Jerzy Kasprzak- wyraził opinię ,aby w ramach tego programu zrobić boisko w 

Wielowsi. 

Pan Wójt-  poinformował, że gmina będzie zabiegać o dofinansowanie i przystąpi do tego 

programu ale nie wiadomo na ile będzie zorganizowany ten program.  

Przewodniczący komisji- zwrócił uwagę aby w latach następnych zwiększyć  środki na 

działalność Uczniowskiego Klubu Sportowego „PROSNA” w Wielowsi.  

 

Ad.6) – Z uwagi na wyczerpanie porządku posiedzenia komisji Pan Dariusz Majewski o 

godzinie 14.30 dokonał zamknięcia posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia, Pomocy 

Społecznej i Promocji.                                                                                                        

 

 

 

 

 

 

Protokółowała                                                                                              Zastępca   

                                                                                                          Przewodniczącego Komisji 

 

Joanna Glapiak                                                                                     Dariusz Majewski  

 

 

 

 

 

  1. Krystyna Kois- Jaźwiec………………….      

 2.Lemiesz Teresa   ………………………….. 

3. Przybylak Henryk  ……………………….. 

4.Rosik Marek  ………………………………. 

5.Kasprzak Jerzy ……………………………. 

6.Wojtczak Arkadiusz ………………………. 

 

                                                                                                


